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Unie, která si klade vyšší cíle 
 

 

Pro generaci mých rodičů znamenala Evropa příslib míru na kontinentu, který byl příliš dlouho 

rozdělen.  

Pro moji generaci znamenala Evropa příslib míru, prosperity a jednoty, který jsme 

prostřednictvím naší jednotné měny, volného pohybu a rozšíření proměnili ve skutečnost. 

Pro generaci mých dětí znamená Evropa jedinečný příslib.  

Je příslibem života na přirozeném a zdravém kontinentu. Příslibem žít ve společnosti, kde 

můžete být tací, jací jste, žít, kde se vám zachce, milovat, koho chcete, a kde můžete sahat po 

hvězdách. Je příslibem světa plného nových technologií a prastarých hodnot. Příslibem Evropy, 

která přebírá celosvětově vedoucí postavení, pokud jde o hlavní výzvy naší doby.  

V letošních volbách do Evropského parlamentu hlasoval rekordní počet Evropanů, kteří tak 

vyjádřili, co od Evropy očekávají. Evropským institucím i evropským lídrům tak dali jasně 

najevo, že od nich očekávají odvahu a rozhodnost.  

Abychom tento slib splnili, musíme znovu objevit naši jednotu a naši vnitřní sílu. 

Pokud budu zvolena, budu posilovat vazby mezi lidmi, národy a institucemi. Mezi očekáváními 

a výsledky. Mezi slovy a činy. Moje Komise bude lidem v Evropě naslouchat a jednat rozhodně 

tam, kde má smysl, abychom jednali, a nechá jednat národní, regionální a místní aktéry tam, kde 

k tomu mají lepší předpoklady. 

 



 

 

Svět nám připadá mnohem nejistější, než kdy jindy. Existující mocnosti se samy vydávají na nové 

cesty. Vznikají nové mocnosti a etablují se. Změna klimatu, technologické a demografické změny 

mění naše společnosti a náš životní styl. V mnoha společnostech Evropy to vyvolává znepokojení 

a obavy.  

V nadcházejících pěti letech musíme společně proti těmto obavám bojovat a společně vytvářet 

příležitosti.  

Evropa musí převzít vedení při přechodu ke zdravé planetě a k novému digitálnímu světu. 

To se však může podařit jen tehdy, když lidi spojíme a přizpůsobíme naše jedinečné 

sociálně tržní hospodářství novým cílům současnosti.  

Pokud se na tuto cestu vydáme, musíme plně využít našich silných stránek, našich schopností 

a potenciálu. Musíme se soustředit na rovnost a vytváření příležitostí pro všechny, nezávisle na 

tom, zda jde o ženy nebo muže, o lidi z východu, západu, jihu nebo severu, o mladé nebo staré.  

Musíme hájit naše společné hodnoty a prosazovat právní stát. Musíme se vybavit zdroji, které 

potřebujeme k dosažení našich cílů, zejména prostřednictvím příštího dlouhodobého rozpočtu, 

který by měl být co nejdříve schválen.  

Máme základnu, ze které toho všeho můžeme dosáhnout. Máme rekordně vysokou 

zaměstnanost a udržitelný hospodářský růst. Jsme světovou obchodní velmocí. Stanovujeme 

standardy, které ostatní následují. Máme za sebou období krizového řízení a nyní se můžeme 

dívat vpřed.  

Neměli bychom se zdráhat být hrdí na to, čeho jsme dosáhli, či na to, čeho chceme 

dosáhnout. 

Jelikož postupujeme společně, přeji si inkluzivnější a otevřenější přístup ke způsobu naší práce. 

Přeji si posílit partnerství Komise s Evropským parlamentem, který je hlasem občanů.  

V tomto duchu jsem vedla rozsáhlé konzultace a inspirovala se z debat s politickými skupinami 

v Evropském parlamentu i ze strategické agendy Evropské rady na období 2019–2024.  

Tyto politické směry vycházejí ze společných myšlenek a priorit, které nás všechny spojují. 

Nejsou vyčerpávajícím pracovním programem, ale spíše rámcem pro naši společnou práci. 

V každé kapitole najdete strategie, které hodlám využít k dosažení našich cílů. Politické směry se 

zaměřují na šest průřezových oblastí pro Evropu v příštích pěti letech i v letech poté: 

 Zelená dohoda pro Evropu 

 Hospodářství, které pracuje ve prospěch lidí 

 Evropa připravená na digitální věk 

 Ochrana evropského způsobu života 

 Silnější Evropa ve světě 

 Nový impuls pro evropskou demokracii 

Nevyhnutelně budou vznikat nové výzvy a příležitosti, na které se připravíme a kterým se 

přizpůsobíme, ale vždy zůstaneme věrni zásadám a cílům vymezeným v těchto směrech. 

Příštích pět let považuji za příležitost pro Evropu – být ambicióznější doma, a tím převzít 

vedoucí úlohu ve světě.  
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1. Zelená dohoda pro Evropu
Přeji si, aby si Evropa kladla vyšší cíle 
a stala se prvním klimaticky neutrálním 
kontinentem. 

Poselství evropských voličů – a těch, kteří jsou 

příliš mladí, aby mohli volit – je hlasité a jasné: 

chtějí konkrétní opatření v boji proti změně 

klimatu a chtějí, aby Evropa šla příkladem.  

Inspiruje mě vášeň, přesvědčení a energie 

milionů mladých lidí, jejichž hlasy jsou slyšet v 

našich ulicích i v našich srdcích. Zasazují se o 

svoji budoucnost a je povinností naší generace 

přinést jim výsledky. 

Stát se prvním klimaticky neutrálním 

kontinentem na světě je největší výzvou 

a příležitostí naší doby. Nyní jde o to, jednat 

rozhodně. Musíme investovat do inovací 

a výzkumu, přetvořit naši ekonomiku 

a modernizovat naši průmyslovou politiku.  

Abychom dosáhli svého cíle, navrhnu 

v prvních 100 dnech svého funkčního 

období Zelenou dohodu pro Evropu.  

Ten bude zahrnovat i první evropský 

předpis o klimatu, ve kterém má být 

zakotven cíl dosáhnout klimatické 

neutrality do roku 2050. 

Inspiruje mě vášeň, přesvědčení 
a energie milionů mladých lidí, jejichž 
hlasy jsou slyšet v našich ulicích i v 
našich srdcích. Je povinností naší 
generace přinést jim výsledky.  

Jsme na dobré cestě ke splnění našich 

ambiciózních cílů z Pařížské dohody a cílů 

do roku 2030. Musíme však pokročit dále 

a rychleji, pokud to s klimatickou neutralitou 

do roku 2050 myslíme vážně.  

V současné době máme cíl snížit emise 

do roku 2030 o 40 %. Musíme však být ještě 

ambicióznější. Emise uhlíku musí být spojené s 

náklady. Každý člověk a každé odvětví bude 

muset přispět svým dílem.  

Navrhnu rozšířit systém obchodování 

s emisemi na námořní dopravu a postupně 

přidělovat méně bezplatných povolenek 

leteckým přepravcům. Navrhnu také, aby se 

systém dále rozšířil na dopravu a stavebnictví. 

Pokud chceme být do roku 2050 klimaticky 

neutrální, musí jednotlivé systémy do roku 

2030 propojit. 

Abychom tuto činnost doplnili a zajistili, že 

naše společnosti mohou soutěžit za rovných 

podmínek, zavedu uhlíkovou hraniční daň, 

aby se zabránilo přemísťování emisí uhlíku. Ta 

by měla být v souladu s pravidly Světové 

obchodní organizace. Nejprve bude platit pro 

řadu vybraných odvětví a poté bude postupně 

rozšiřována. Provedu také přezkum směrnice 

o zdanění energie.  

Spravedlivá transformace  

Abychom potřebnou změnu urychlili, 

předložím svůj plán pro hospodářství, které 

obstojí i v budoucnu, naši novou 

průmyslovou strategii.  

Převezmeme vedoucí úlohu v oběhovém 

hospodářství a čistých technologiích. Budeme 

pracovat na dekarbonizaci energeticky 

náročných průmyslových odvětví.  

Evropa je průmyslovou ekonomikou a pro 

mnohé části naší Unie je místní výrobce, závod 

nebo továrna centrem našich společenství.  

Proto jsem přesvědčena, že co je dobré pro 

naši planetu, musí být dobré pro naše občany, 

naše regiony a naše hospodářství.  
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Velmi důležitou úlohu hraje Fond 

soudržnosti, který našim regionům 

a venkovským oblastem od východu na západ, 

od jihu na sever, pomáhá držet krok se 

změnami v našem světě. Musíme však učinit 

ještě více.  

Potřebujeme spravedlivou transformaci 

pro všechny.  

V této transformaci musíme uznat 

a respektovat, že nemáme všichni stejný 

výchozí bod. Sledujeme všichni stejný cíl, 

někteří však pro dosažení tohoto cíle mohou 

potřebovat více přizpůsobenou podporu, než 

ostatní.  

Jsem přesvědčena, že to, co je dobré pro 
naši planetu, musí být dobré pro naše 
občany, naše regiony a naše 
hospodářství. Zajistíme spravedlivou 
transformaci pro všechny. 

 

Nejsilněji postižené osoby a regiony 

podpoříme prostřednictvím nového fondu 

pro spravedlivou transformaci. To je 

evropská cesta: jsme ambiciózní a nikoho 

nebudeme opomíjet. 

Kromě toho potřebujeme více vzdělávání a 

motivace. Za tímto účelem navrhnu evropský 

klimatický pakt, v němž se spojí regiony, 

místní společenství, občanská společnost, 

průmysl a školy. Společně vypracují řadu 

příslibů a zaváží se k jejich splnění s cílem 

vyvolat změnu chování u jednotlivých osob 

stejně jako u největších nadnárodních 

podniků. To bude klíčovou součástí 

spravedlivé transformace pro všechny. 

Investiční plán pro udržitelnou 
Evropu  

Jen ti, kteří jednají jako první a nejrychleji, pro 

sebe budou moci využít příležitosti ekologické 

transformace.  

Proto budeme investovat rekordní částky 

do špičkového výzkumu a inovací a přitom 

využijeme plné flexibility příštího rozpočtu EU 

s cílem zaměřit se na oblasti s největším 

potenciálem.  

Jsem připravena při zohledňování oblasti 

klimatu v příštím víceletém finančním 

rámci sledovat ambicióznější cíle. Pokud s 

tím budou Evropský parlament a Rada 

souhlasit, mohli bychom společně stanovit, že 

v našem příštím dlouhodobém rozpočtu bude 

30 % výdajů věnováno na cíle v oblasti 

klimatu. 

Avšak veřejné finance samy nebudou stačit. 

Musíme využít soukromé investice tím, že 

zelené a udržitelné financování učiníme 

ústředním bodem našeho investičního řetězce 

a finančního systému. Abychom toho dosáhli, 

hodlám předložit strategii zeleného 

financování a investiční plán pro 

udržitelnou Evropu. 

V této souvislosti rovněž navrhnu přeměnit 

části Evropské investiční banky 

na Evropskou klimatickou banku.  

EIB je již nyní celosvětově největším 

vícestranným poskytovatelem finančních 

prostředků na opatření v oblasti klimatu, na 

která plyne 25 % veškerého jejího financování. 

Do roku 2025 chci tento podíl přinejmenším 

zdvojnásobit.  

Investiční plán pro udržitelnou Evropu 

podpoří v příštím desetiletí investice 

ve výši 1 bilionu EUR v každém koutě EU.  
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Ambicióznější cíle pro rok 2030 

Pokud jde o naše cíle pro rok 2030, musíme 

být ještě ambicióznější. Přeji si snížit emise do 

roku 2030 nejméně o 50 %. Aby se nám však 

podařilo dosáhnout skutečného dopadu, musí 

celý svět táhnout za jeden provaz. EU 

převezme vedoucí úlohu na mezinárodních 

jednání s cílem zvýšit do roku 2021 úroveň 

ambicí pro další hlavní producenty emisí.  

Zavazuji se, že do tohoto data předložím 

komplexní plán, jak zodpovědným způsobem 

zvýšit cíl Evropské unie pro rok 2030 na 

55 %.  

Tento plán bude vycházet z posouzení 

sociálních, ekonomických a environmentálních 

dopadů, které zajistí rovné podmínky 

a podpoří inovace, konkurenceschopnost a 

zaměstnanost. 

Zachování přirozeného životního 

prostředí Evropy 

Změna klimatu, biologická rozmanitost, 

zajištění potravin, odlesňování a degradace 

půdy spolu souvisejí. Musíme změnit způsob 

výroby, spotřeby a obchodu. Zachování 

a obnova našeho ekosystému musí provázet 

veškerou naši činnost. Musíme stanovit nové 

standardy pro biologickou rozmanitost v 

obchodní, průmyslové, zemědělské a 

hospodářské politice.  

Jako součást Zelené dohody pro Evropu 

předložíme strategii biologické 

rozmanitosti pro rok 2030.  

Naše životní prostředí, naše přírodní klenoty, 

naše moře a oceány musí být zachovány a 

chráněny. Evropa bude spolupracovat se 

svými globálními partnery, aby úbytek 

biologické rozmanitosti v příštích pěti letech 

zpomalila. Přeji si, abychom na konferenci 

smluvních stran Úmluvy o biologické 

rozmanitosti v roce 2020 byli světovým 

lídrem, stejně jako tomu bylo na pařížské 

konferenci o změně klimatu v roce 2015.  

Musíme chránit důležitou práci, kterou naši 

zemědělci vykonávají, aby Evropanům zajistili 

výživné, cenově dostupné a bezpečné 

potraviny. To je možné pouze v případě, že tím 

sobě a svým rodinám zajistí důstojnou životní 

úroveň. Podpoříme naše zemědělce novou 

strategií udržitelné výroby potravin „od 

zemědělce ke spotřebiteli“ (Farm to Fork) 

napříč celým hodnotovým řetězcem. 

Naše venkovské oblasti jsou domovem více 

než 50 % Evropanů. Jsou základní strukturou 

naší společnosti a hybnou silou našeho 

hospodářství. Rozmanitost krajiny, kultury 

a dědictví patří mezi nejzásadnější a 

nejzajímavější znaky Evropy. Jsou hlavní 

součástí naší identity a našeho hospodářského 

potenciálu. Ceníme si našich venkovských 

oblastí a budeme je chránit a investovat 

do jejich budoucnosti.  

Zdraví evropských občanů a zdraví planety 

jdou ruku v ruce: závisí na kvalitě ovzduší, 

které dýcháme, vody, kterou pijeme, potravin, 

které jíme, a na bezpečnosti výrobků, které 

používáme.  

Pro zdraví našich občanů, našich dětí 

a vnoučat se Evropa musí posunout k cíli 

nulového znečištění. Předložím průřezovou 

strategii na ochranu zdraví občanů před 

zhoršováním životního prostředí a jeho 

znečišťováním, která se bude zabývat kvalitou 

ovzduší a vody, nebezpečnými chemickými 

látkami, průmyslovými emisemi, pesticidy a 

endokrinními disruptory. 

Udržitelná Evropa je také Evropou, která 

otvírá příležitosti, vytváří inovace, pracovní 

místa a nabízí svým průmyslovým odvětvím 

konkurenční výhody. Pro rozvoj budoucího 

evropského hospodářského modelu má 

rozhodující význam oběhové hospodářství.  
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Navrhnu nový akční plán pro oběhové 

hospodářství, který se bude zaměřovat na 

udržitelné využívání zdrojů, zejména 

v odvětvích s intenzivním využíváním zdrojů a 

vysokým dopadem, jako je textilní průmysl 

a stavebnictví. 

Přeji si, aby Evropa převzala vedoucí úlohu 

při řešení problému plastů na jedno 

použití. Do roku 2050 bude v oceánu více 

plastů než ryb. Musíme se vážně zamyslet nad 

tím, jak tento vývoj zvrátit. Evropské právní 

předpisy se vztahují již na deset nejčastěji 

nacházených plastových předmětů na 

evropských plážích. Tažením proti 

mikroplastům chci začít řešit další problém v 

našem boji proti plastovému odpadu. 

2. Hospodářství, které pracuje ve prospěch 

lidí

Přeji si, aby se Evropa kladla vyšší cíle, 

pokud jde o sociální spravedlnost a 

prosperitu. Jde totiž o jeden ze základních 

příslibů, na nichž Unie stojí. 

Jsem pyšná na evropské sociálně tržní 

hospodářství. Právě to našim ekonomikám 

umožňuje růst – a vytlačuje chudobu a 

nerovnost. Zajišťuje, aby na prvním místě stály 

sociální spravedlnost a sociální zabezpečení.  

V době, kdy měníme způsob fungování našeho 

průmyslu a hospodářství, je naprosto nutné 

upevňovat naše sociálně tržní hospodářství. 

Náš cíl, kterým je klimaticky neutrální 

a zdravá planeta, musí být postaven na silném 

a odolném sociálně tržním hospodářství. To, 

co chceme do tohoto přechodu vložit, musíme 

nejprve získat. 

Podpora pro malé podniky 

Začíná to posílením páteře našeho 

hospodářství: malých a středních podniků.  

Představují 99 % všech podniků a v 

posledních pěti letech vytvořily 85 % nových 

pracovních míst. Jsou našimi inovátory a 

podnikateli. Poskytují odbornou přípravu 

mladým lidem. Zastupují všechno, co je v 

našem hospodářství dobré. 

Potřebujeme více mladých a pohotových 

inovátorů s průlomovými technologiemi, jako 

byli současní technologičtí giganti před 

pouhými deseti let.  

Chci malým podnikům usnadnit cestu 

k tomu, aby se staly velkými inovátory. 

Musíme pokračovat v rozvoji trhů financování 

růstu pro inovativní podniky budoucnosti.  

Proto předložím zvláštní strategii pro malé 

a střední podniky s cílem zajistit, aby 

vzkvétaly díky snížení byrokracie a zlepšení 

přístupu na trh.  

Dokončíme unii kapitálových trhů, aby malé 

a střední podniky měly přístup k financím, 

které potřebují k růstu, inovacím a rozkvětu. 

Abych toto podpořila, zřídím fond 

soukromého a veřejného sektoru 

zaměřený na primární veřejné nabídky 

akcií malých a středních podniků s 

počáteční investicí ze strany EU, kterou by 

mohli doplňovat soukromí investoři. 

Prohloubení hospodářské a měnové 
unie 

Naši lidé a podniky mohou prosperovat, 

pouze pokud hospodářství pracuje v jejich 

prospěch. O tom právě sociálně tržní 

hospodářství je.  
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Po letech obnovy je hospodářství Evropy zase 

stabilní a pracovní místa, růst i investice jsou 

zpět na předkrizové úrovni nebo ji dokonce 

překonaly. Veřejné finance se dále zlepšují, 

náš bankovní systém je robustnější a základy 

hospodářské a měnové Unie jsou silnější než 

kdykoliv před tím.  

Napětí v obchodních vztazích a pomalejší růst 

ve světě však kalí vyhlídky, takže nesmíme 

polevit. Potřebujeme atraktivnější investiční 

prostředí a růst, který vytváří kvalitní 

pracovní místa zejména pro mladé lidi. 

Euro, naše společná měna, je víc než jen mince 

a bankovky, které nosíme po kapsách. 

Symbolizuje jednotu a příslib Evropy, pokud 

jde o prosperitu a ochranu. V jejím upevňování 

nesmíme přestat. Další prohlubování 

hospodářské a měnové unie vytyčím jako 

prioritu.  

V rámci toho napomohu zřízení rozpočtového 

nástroje pro konvergenci a 

konkurenceschopnost pro eurozónu, jehož 

cílem bude podporovat členské státy v 

reformách a investicích za účelem růstu. Budu 

dále podporovat země mimo eurozónu, které 

jsou připraveny se připojit.  

V plném rozsahu využiji flexibilitu, kterou 

poskytuje Pakt o stabilitě a růstu. To nám 

pomůže dosáhnout toho, abychom měli v 

eurozóně takové nastavení fiskální politiky, 

které je příznivější pro růst, a zároveň zaručit 

fiskální odpovědnost.  

Zaměřím se také na dokončení bankovní 

unie. Patří sem společné záložní opatření pro 

jednotný fond pro řešení krizí, tedy pojistka v 

krajním případě pro řešení problémů bank.  

Aby si lidé nemuseli dělat starosti o své 

bankovní vklady, potřebujeme evropský 

systém pojištění vkladů.  

Tyto prvky bankovní unie chybí a měli bychom 

se na nich co nejrychleji dohodnout. Předložím 

také opatření robustního rámce pro účinné 

řešení krizí bank a platební neschopnost. 

Chci posílit mezinárodní roli eura, včetně 

jeho vnějšího zastoupení. Silný, integrovaný a 

odolný kapitálový trh je nejlepším 

východiskem k tomu, aby se jednotná měna 

více používala na mezinárodní úrovni.  

Naše hospodářská politika musí být slučitelná 

se sociálními právy, cílem evropské neutrality 

z hlediska klimatu a s konkurenceschopným 

průmyslem. 

Přeorientuji evropský semestr tak, aby se 

stal nástrojem, který zahrnuje cíle OSN v 

oblasti udržitelného rozvoje.  

Správa ekonomických záležitostí 

a demokratická odpovědnost musí jít ruku 

v ruce, pokud chceme posílit pocit 

zodpovědnosti za naše společná rozhodnutí.  

V tomto duchu tedy chci, aby měl Evropský 

parlament větší vliv, pokud jde o správu 

ekonomických záležitostí Unie.  

Naši lidé a podniky mohou prosperovat, 
pouze pokud bude hospodářství působit 
v jejich prospěch. O tom právě sociálně 
tržní hospodářství je. 

 

Členové Komise pověření hospodářskými 

otázkami před každou klíčovou fází v cyklu 

evropského semestru předstoupí před 

Evropský parlament.  

Sociální pilíř Evropy 

Jsem přesvědčena, že je nejvyšší čas uvést 

v současné moderní ekonomice do souladu 

sociální otázky a otázky trhu. 
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Předložím proto akční plán pro plné 

provádění evropského pilíře sociálních 

práv.  

Součástí bude podpořit ty, kdo pracují, aby si 

vydělali na důstojné živobytí, a ty, kdo hledají 

nové zaměstnání. Podpoříme děti a mladé lidi 

tím, že jim dáme vzdělání a příležitosti, které 

potřebují, aby mohli prosperovat.  

Důstojnost práce je nedotknutelná. V průběhu 

prvních 100 dnů mého mandátu navrhnu 

právní nástroj k zajištění toho, aby měl každý 

pracovník v Unii spravedlivou minimální 

mzdu.  

Ta by měla těm, kdo pracují, umožňovat 

důstojný život. Minimální mzda by měla být 

stanovena podle vnitrostátních tradic 

prostřednictvím kolektivních smluv nebo ze 

zákona. Jsem pevně přesvědčena o hodnotě 

sociálního dialogu mezi zaměstnavateli a 

odbory – lidmi, kteří znají svůj obor a svůj 

region nejlépe.  

Digitální transformace přináší rychlé změny, 

které mají dopad na evropské trhy práce. 

Budu se zabývat způsoby, jak zlepšit 

pracovní podmínky pracovníků platforem, 

zejména se zaměřením na dovednosti a 

vzdělávání. 

Důstojnost práce je nedotknutelná. 
V průběhu prvních 100 dnů mého 
mandátu navrhnu právní nástroj 
k zajištění toho, aby měl každý 
pracovník v Unii spravedlivou minimální 
mzdu. 

 

Musíme také dělat více pro ty, kdo ztratí 

zaměstnání kvůli vnějším událostem, které 

ovlivňují naše hospodářství.  

Navrhnu proto evropský systém zajištění 

dávek v nezaměstnanosti. Ten ochrání naše 

občany a sníží tlak na veřejné finance v 

případě vnějších otřesů.  

Musíme více bojovat proti chudobě. 

Budoucnost Evropy je v rukou mladých lidí. 

Musíme je podporovat po celé dětství až do 

dospělosti.  

Je naší společnou ostudou, že je téměř 25 

milionů dětí mladších 18 let ohroženo 

chudobou nebo sociálním vyloučením. Děti 

vyrůstající v chudobě mají vyšší 

pravděpodobnost, že budou žít v chudobě i v 

dospělosti. Tento nebezpečný kruh je nutno 

rozetnout. To musíme zlepšit.  

Aby bylo možné podpořit každé ohrožené dítě, 

převezmu koncepci evropské záruky pro 

děti, s níž přišel Evropský parlament, a 

zrealizuji ji.  

Tento nástroj zajistí, aby každé dítě v Evropě, 

které je ohroženo chudobou nebo sociálním 

vyloučením, mělo přístup k nejzákladnějším 

právům, jako je zdravotní péče a vzdělávání.  

Evropa by měla také rodičům a osobám 

s pečovatelskou povinností pomoci sladit 

pracovní a rodinný život. Zajistím, aby se v 

plném rozsahu provedla směrnice 

o rovnováze mezi pracovním a soukromým 

životem a aby se lépe rozdělily povinnosti 

mezi ženy a muže.  

Vytvořím evropskou záruku pro děti, 
která zajistí, aby každé dítě v Evropě, 
které je ohroženo chudobou nebo 
sociálním vyloučením, mělo přístup 
k nejzákladnějším právům, jako je 
zdravotní péče a vzdělávání. 

 

To přivede více žen na trh práce a přispěje k 

boji proti chudobě dětí. Zajistím, abychom tyto 

kroky podpořily dostatečnými investicemi z 

Evropského sociálního fondu+ na zlepšení 
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kvality a dostupnosti systémů předškolního 

vzdělávání a péče.  

Záruka pro mladé lidi v posledních pěti letech 

pomáhala 3,5 milionu mladých lidí ročně 

získat odbornou přípravu, vzdělání nebo práci. 

Na základě tohoto úspěchu učiním ze záruky 

pro mladé lidi trvalý nástroj pro boj proti 

nezaměstnanosti mladých lidí. Tento nástroj 

by měl mít vyšší rozpočet a měly by se o něm 

podávat pravidelné zprávy, aby se zajistilo, že 

se v jednotlivých členských státech splní, co se 

slíbí.  

Jako lékařku mě nesmírně zajímá otázka 

zdraví. 40 % z nás v životě onemocní 

nádorovým onemocnění a téměř všichni 

poznáme obavy a smutek těch, jejichž 

přátelům nebo rodinným příslušníkům byla 

diagnostikována rakovina.  

Míra přežití se zvyšuje, a to zejména díky 

včasnému zjištění pomocí screeningových 

programů. Můžeme však dělat o hodně více. 

Předložím evropský program boje proti 

rakovině s cílem podporovat členské státy při 

zlepšování kontroly nádorových onemocnění a 

související péče. 

Unie rovnosti 

Prosperující a sociální Evropa závisí na nás 

všech. Potřebujeme rovnost pro všechny a 

rovnost ve všech jejích významech.  

To bude jednou z hlavních priorit mé Komise a 

provádění evropského pilíře sociálních práv.  

V podnikání, politice i společnosti jako celku 

můžeme naplnit náš potenciál, jen když plně 

využijeme našeho talentu a rozmanitosti. 

Rozmanité týmy mají lepší výsledky. K inovaci 

dochází, když spojí své síly lidé z různého 

prostředí a s rozmanitými perspektivami. 

Nevyužít veškerý potenciál si vzhledem k 

nastávajícím demografickým změnám 

nemůžeme dovolit.  

Všichni, kdo mají stejné ambice, musí mít 

stejné příležitosti. Proto navrhneme nové 

právní předpisy proti diskriminaci.  

Zásada rovnocenného odměňování za stejnou 

práci je zakotvená ve Smlouvě. To bude 

zakládající zásadou nové evropské strategie 

pro rovnost pohlaví.  

Ženy vydělávají průměrně o 16 % méně než 

muži, i když dosáhnou vyšší kvalifikace.  

V průběhu prvních 100 dnů mého mandátu 

navrhnu kroky k zavedení závazných 

opatření transparentnosti v odměňování.  

Rovnost pohlaví je kritickou složkou 

hospodářského růstu. Evropská strategie v 

oblasti rovnosti pohlaví bude systematicky 

řešit způsob, jakým zákony ovlivňují ženy při 

rozhodování v průběhu jejich života, pokud 

jde o: nástup do zaměstnání, provozování 

podnikání, odměňování, sňatek, děti, správu 

majetku a pobírání důchodu. Musíme dát 

ženám a mužům pro přijímání životních 

rozhodnutí stejná práva.  

Abychom odstranili tento „skleněný strop“, 

musíme stanovit kvóty pro genderovou 

vyváženost v řídících a dozorčích orgánech 

společností. Stejně jako ve své bývalé funkci 

německé ministryně se budu snažit vytvořit 

většinu, která by odblokovala směrnici o 

ženách v řídících a dozorčích orgánech.  

Co se týče rovnosti, půjde Komise příkladem 

a sestaví z hlediska pohlaví zcela vyvážený 

sbor komisařů. Do konce svého mandátu 

zajistím, abychom měli úplnou vyváženost na 

všech úrovních vedení Komise. Nebudu dělat 

žádné ústupky.  
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V obchodě, politice i společnosti jako 
celku můžeme naplnit náš potenciál, jen 
když plně využijeme našeho talentu a 
rozmanitosti. Všichni, kdo mají stejné 
ambice, musí mít stejné příležitosti. 

 

Genderově podmíněné násilí je pro mnoho lidí 

v Unii i nadále hrozivou realitou. Evropská 

unie by měla dělat maximum, aby předešla 

domácímu násilí, ochránila oběti a 

potrestala pachatele.  

Přistoupení EU k istanbulské úmluvě o boji 

proti domácímu násilí zůstává pro Komisi 

klíčovou prioritou.  

Pokud bude přistoupení k této úmluvě dále v 

Radě blokováno, budu zvažovat předložení 

návrhů o minimálních normách, pokud jde o 

definici některých druhů násilí, a o posílení 

směrnice o právech obětí. Navrhnu, aby bylo 

násilí na ženách zařazeno na seznam EU 

trestných činů definovaných ve Smlouvě.  

Rovnost přesahuje rámec rovnosti žen a mužů. 

Naše identita je pestrou mozaikou, kterou 

tvoří ženy a muži různého stáří a žijící na 

různých místech, mající různou národnost 

a kulturu.  

Můžeme být odlišného vyznání, náležet k 

různým menšinám, ale musíme si vzájemně 

naslouchat, učit se od sebe a svou rozmanitost 

přijmout. 

Příliš mnoho Evropanů cítí, že mají v určitých 

částech Evropy odlišné možnosti, než v jiných. 

Toto musíme s využitím všech nástrojů, které 

máme k dispozici, napravit.  

Spravedlivé zdanění 

Jedním z klíčových prvků našeho sociálně 

tržního hospodářství je, aby všichni 

přispívali spravedlivým dílem. Výjimky 

nemohou existovat. 

Snahy o vzájemné daňové podbízení narušuje 

schopnost států stanovit daňové politiky, které 

odpovídají potřebám jejich hospodářství a 

obyvatel.  

Tam, kde vzniká zisk, se musí vybírat daně a 

odvody, které také přispějí do našich systémů 

sociálního zabezpečení, vzdělávání a do naší 

infrastruktury.  

Systémy zdanění právnických osob v EU i 

na mezinárodní úrovni naléhavě potřebují 

reformu. Nejsou uzpůsobeny realitě moderní 

globální ekonomiky a nezachycují nové 

obchodní modely v digitálním světě.  

Budu stát za spravedlivým zdaněním – jak 

pro tradiční podniky, tak pro podniky 

digitální.  

Zajistím, aby prioritou bylo zdanění velkých 

technologických společností. Budu usilovat 

o to, abych zajistila, že se současné návrhy 

stanou právními předpisy. Probíhají 

rozhovory s cílem nalézt mezinárodní řešení, 

zejména při Organizaci pro hospodářskou 

spolupráci a rozvoj. Pokud by však do konce 

roku 2020 stále řešení pro spravedlivou 

digitální daň neexistovalo, měla by EU 

jednat samostatně. 

Evropské společnosti žádají jednoduché 

daňové systémy a jednoduchá pravidla; platí 

to zvláště pro ty, které působí přes hranice. V 

první polovině mého mandátu předložím 

návrhy na zlepšení daňového prostředí pro 

podniky na jednotném trhu.  

Společný konsolidovaný základ daně z 

příjmů právnických osob by podnikům 

poskytl jednotný soubor pravidel s jehož 

pomocí by mohly vypočítat své daně v 

Evropské unii. Jde o dlouhodobý projekt 
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Evropského parlamentu a já budu usilovat o 

to, aby se stal skutečností. 

Rozdíly v daňových předpisech mohou být 

překážkou hlubší integrace jednotného trhu. 

Mohou bránit růstu zejména v eurozóně, kde 

jsou ekonomické vazby silnější. Potřebujeme 

být schopni jednat. 

Využiji ustanovení Smluv, která umožňují 

přijímat návrhy týkající se zdanění postupem 

spolurozhodování a rozhodovat o nich v Radě 

kvalifikovanou většinou. Díky tomu budeme 

efektivnější a lépe schopni reagovat v případě 

potřeby.  

V podobném duchu zintenzívním boj proti 

daňovým podvodům a zesílím naše opatření 

proti škodlivým daňovým systémům ve třetích 

zemích. 

  

3. Evropa připravená na digitální věk 

Přeji si, aby si Evropa kladla vyšší cíle a v 

rámci bezpečných a etických mantinelů 

využila příležitostí, které přináší digitální 

doba. 

Digitální technologie, zejména umělá 

inteligence, nebývalým tempem mění svět. 

Proměnily způsob, jak komunikujeme, žijeme 

a pracujeme. Změnily naši společnost i naše 

hospodářství.  

Internet věcí novými způsoby propojuje svět: 

spojují se již nejen informace a lidé, ale i 

fyzická zařízení a senzory. Shromažďují se 

obrovské a stále rostoucí objemy dat. 

Evropa již zavádí normy v oblasti 

telekomunikací. Je načase zopakovat tento 

úspěch na poli rozvoje společných norem 

pro naše sítě 5G.  

Možná je již příliš pozdě na to, reprodukovat 

sítě hyperscale, není ale pozdě na to, abychom 

dosáhli technologické suverenity v 

některých rozhodujících technologických 

oblastech. 

Chceme být v čele rozvoje příští generace 

hyperscale sítí, a proto budeme investovat 

do technologie blockchain, do vysoce výkonné 

výpočetní techniky, kvantové výpočetní 

techniky a algoritmů a nástrojů, které umožní 

sdílení a využívání dat. Budeme společně 

vymezovat normy pro tuto novou generaci 

technologií, které se stávají celosvětovým 

standardem. 

Při zvyšování investic do přelomového 

výzkumu a průlomových inovací musíme 

akceptovat i to, že součástí naší cesty budou 

dílčí nezdary.  

Data a umělá inteligence jsou ingrediencemi 

pro inovace, které nám pomohou nalézt řešení 

společenských problémů v oblasti 

zdravotnictví či zemědělství, bezpečnosti či 

výroby.  

Máme-li uvolnit tento potenciál, musíme si 

najít naši evropskou cestu, která udrží 

rovnováhu mezi tokem a širokým využíváním 

dat a zachováním přísných norem ochrany 

soukromí, bezpečnosti a etiky. Dosáhli jsme 

těchto cílů již prostřednictvím obecného 

nařízení o ochraně osobních údajů a řada zemí 

nás v tom následuje.  

Během prvních 100 dní ve funkci 

předložím právní předpisy pro 

koordinovaný evropský přístup k lidským 

a etickým důsledkům umělé inteligence. 

Zaměřit by se měl také na to, jak využíváme 
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data velkého objemu na inovace, které 

vytvářejí bohatství pro naši společnost a naše 

podniky.  

Budu dbát na to, abychom přednostně 

investovali do umělé inteligence, a to jak 

prostřednictvím víceletého finančního rámce, 

tak i skrze posílené využívání partnerství 

veřejného a soukromého sektoru. 

Nový akt o digitálních službách přispěje k 

modernizaci pravidel týkajících se 

odpovědnosti a bezpečnosti pro digitální 

platformy, služby a produkty a dokončí 

projekt evropského jednotného digitálního 

trhu.  

Digitalizace a kybernetická bezpečnost jsou 

dvě strany jedné mince. Nejprve je zapotřebí 

změnit způsob myšlení: musíme přejít 

od „potřeby vědět“ k „potřebě sdílet“.  

Měli bychom toho dosáhnout prostřednictvím 

společné kybernetické jednotky, která nám 

umožní rychleji sdílet informace a lépe se 

chránit.  

Důležitou úlohu při prosazování digitální 

transformace musí sehrát veřejný sektor. Chci, 

aby Evropská komise šla příkladem.  

Budu prosazovat její plnou digitalizaci, 

zavádění nových digitálních metod a nástrojů 

digitální diplomacie.  

Jsem přesvědčena, že tím Komise získá na 

pohotovosti a flexibilitě a bude též 

transparentnější ve svých krocích. Také se 

zavede nové a inkluzivnější vedení a pracovní 

kultura, v níž bude vládnout méně hierarchie a 

více spolupráce. To nám pomůže změnit 

myšlení a připravit se na budoucnost.  

Věřím tomu, že Evropa přechod do digitálního 

věku úspěšně zvládne, opřeme-li se o naše 

silné stránky a o naše hodnoty. 

Posilování postavení občanů 

prostřednictvím vzdělávání a rozvoje 

dovedností  

Nejlepší investicí do naší budoucnosti jsou 

investice do našich občanů. Dovednosti a 

vzdělávání jsou motorem evropské 

konkurenceschopnosti a inovací. Evropa však 

ještě není plně připravena. Postarám se o to, 

abychom využívali veškeré dostupné nástroje 

a fondy k nápravě této nepřipravenosti.  

Jsem odhodlána do roku 2025 uskutečnit 

projekt Evropského prostoru vzdělávání. 

Musíme odstranit překážky v učení a zlepšit 

přístup ke kvalitnímu vzdělávání. Musíme 

umožnit studentům snazší přechody mezi 

vzdělávacími systémy v různých zemích. A 

musíme změnit kulturu vzdělávání tak, aby se 

zdůraznila úloha celoživotního učení jako 

něčeho, co nás všechny obohacuje.  

Mojí prioritou bude dosáhnout toho, aby se 

urychlil rozvoj digitálních dovedností u 

mladých i dospělých, a proto chci 

modernizovat akční plán digitálního 

vzdělávání. Je třeba, abychom změnili pohled 

na vzdělávání a využili potenciál internetu ke 

zpřístupnění výukových materiálů pro 

všechny, např. prostřednictvím častějšího 

využívání hromadných otevřených on-line 

kurzů. Počítačová gramotnost musí být 

základem pro každého. 

Rovněž podporuji myšlenku Evropského 

parlamentu ztrojnásobit v rámci příštího 

dlouhodobého rozpočtu rozpočet 

programu Erasmus+. 
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4. Ochrana evropského způsobu života 

Přeji si, aby si Evropa kladla vyšší cíle, 

pokud jde o ochranu našich občanů a 

našich hodnot. 

Prosazování právního státu 

Evropa, která chrání, musí také hájit 

spravedlnost a své hodnoty. Tento 

požadavek je o to důležitější, jedná-li se o 

dodržování zásad právního státu.  

Evropská unie je společenstvím práva. Toto 

společenství představuje základ všeho, čeho 

jsme dosáhli, i toho, co ještě musíme učinit. Je 

to značka Evropy. Je to též ústřední prvek mé 

vize Unie, v níž panuje rovnost, tolerance a 

sociální spravedlnost.  

Ochrana našich základních hodnot nesnese 

žádné kompromisy.  

Ohrožení právního státu má dopady na právní, 

politické a ekonomické základy činnosti Unie.  

Za zajištění toho, že budou dodržovány zásady 

právního státu, odpovídají v prvé řadě členské 

státy. Jak však nedávno potvrdil Soudní dvůr, 

je řešení problémů naším společným zájmem. 

Posílení právního státu je společnou 

odpovědností všech orgánů EU a všech 

členských států. 

Budu usilovat o to, abychom na evropské 

úrovni využívali všech našich nástrojů. 

Podporuji rovněž doplňkový ucelený 

evropský mechanismus právního státu s 

celounijní působností, o jehož fungování bude 

Evropská komise každoročně podávat 

objektivní zprávy. V každém členském státě se 

bude uplatňovat stejný přístup ke sledování.  

 

 

Ochrana našich základních hodnot 
nesnese žádné kompromisy. Ohrožení 
právního státu má dopady na právní, 
politické a ekonomické základy činnosti 
Unie. 

 

Komise bude provádět své monitorování v 

úzkém kontaktu s vnitrostátními orgány na 

základě práva, zejména nejnovější judikatury 

našeho nezávislého Soudního dvora. Přičiním 

se také o to, aby v tomto mechanismu 

právního státu zaujímal větší úlohu Evropský 

parlament.  

Tento nový přístup zajistí transparentnost, 

umožní včasné odhalení problémů a poskytne 

cílenou podporu pro jejich řešení v rané fázi.  

Naším cílem je dospět k ochraně právního 

státu prostřednictvím spolupráce a vzájemné 

podpory, jež však nevylučuje účinná, 

přiměřená a odrazující opatření jako poslední 

východisko.  

Mám v úmyslu soustředit se na důraznější 

prosazování práva, a to na základě nedávných 

rozsudků Soudního dvora ilustrujících dopady 

porušování zásad právního státu na právo EU. 

Podporuji návrh, aby se zásady právního 

státu staly nedílnou součástí příštího 

víceletého finančního rámce.  

Jedná se o posílení naší vzájemné důvěry, jež 

je prospěšná pro vnitřní trh stejně jako pro 

naši vnitřní jednotu.  

Komise bude vždy nezávislou strážkyní Smluv. 

Spravedlnost je slepá – bude bránit právní stát 

kdekoli a vůči komukoli, kdo jej ohrozí. 
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Silné hranice a nový přístup 

k migraci 

Hodlám předložit návrh nového paktu o 

přistěhovalectví a azylu, který bude 

zahrnovat obnovení reformy dublinského 

nařízení, pokud jde o pravidla v oblasti 

azylu. 

Jsem si vědoma toho, nakolik jsou debaty o 

tomto tématu obtížné a k jakým rozporům 

vedou. Je třeba, abychom zmírnili oprávněné 

obavy mnohých stran a snažili se nalézt 

způsob, jak naše rozdílné postoje překonat. 

Musíme tuto problematiku posuzovat v celé 

její úplnosti. 

Potřebujeme silné vnější hranice. Ústředním 

bodem tohoto projektu je posílená Evropská 

agentura pro pohraniční a pobřežní stráž. 

Bude-li příští víceletý finanční rámec schválen 

včas, bude moci počet příslušníků stálého 

útvaru pohraniční stráže Frontex dosáhnout 

10 000 ještě před cílovým rokem 2027. Přeji 

si, aby tato stráž byla schopna působit na 

vnějších hranicích EU do roku 2024.  

Náš azylový systém musí být modernizován. 

Společný evropský azylový systém musí být 

– v souladu se svým názvem – společný. 

Stabilní vnější hranice můžeme zajistit pouze 

tehdy, pokud poskytneme dostatečnou pomoc 

členským státům, které jsou vzhledem ke své 

geografické poloze vystaveny největšímu 

tlaku. Vzájemná pomoc a přispění jsou 

nezbytné.  

Pokrok v těchto dvou otázkách nám umožní 

vrátit se k plně funkčnímu schengenskému 

prostoru volného pohybu, jenž představuje 

klíčový předpoklad pro naši prosperitu, 

bezpečnost a svobody. Musíme však 

zdokonalit jeho fungování a připravit půdu 

pro jeho případné další rozšíření. 

Potřebujeme nový způsob sdílení 

odpovědnosti. Potřebujeme začít znovu.  

Naše odpovědnost začíná již v domovských 

zemích těch, kteří do Evropy přicházejí. Lidé 

neopouštějí své domovy a nevydávají se na 

nebezpečnou cestu lehkomyslně. Činí tak, 

protože se domnívají, že nemají žádnou jinou 

možnost. 

Naši rozvojovou spolupráci musíme jasně 

orientovat na zlepšování vyhlídek mladých 

žen a mužů v jejich zemích původu. Musíme 

investovat do jejich zdraví, vzdělání a 

dovedností, do infrastruktury, udržitelného 

růstu a bezpečnosti.  

Je třeba, abychom zmírnili oprávněné 
obavy mnohých stran a snažili se nalézt 
způsob, jak naše rozdílné postoje 
překonat. Potřebujeme nový způsob 
sdílení odpovědnosti, potřebujeme začít 
znovu. 

 

Ti, kteří opouštějí svou vlast, se střetávají s 

tvrdou skutečností. Svůj osud vkládají do 

rukou bezohledných obchodníků s lidmi, kteří 

neberou žádné ohledy na ty nejzranitelnější. 

Zločinci by nikdy neměli rozhodovat o 

osudu lidských bytostí ani určovat, kdo se 

do Unie dostane. Jejich podnikání musíme 

zabránit a potírat je všemi nástroji, jež máme k 

dispozici.  

Je zásadní posílit spolupráci se třetími 

zeměmi, ať už se jedná o země původu nebo 

tranzitu. Evropa nese odpovědnost za to, aby 

pomohla zemím, v nichž uprchlíci pobývají, 

zajistit pro tyto osoby důstojné humanitární 

podmínky. Za tímto účelem podporuji 

vytvoření humanitárních koridorů. 

Důležitá je diplomacie, hospodářský rozvoj, 

stabilita a bezpečnost. Tak bude možné 

zabránit činnosti převaděčů, více se angažovat 
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v oblasti přesídlení a vytvořit podmínky pro 

legální migraci, aby sem mohli přicházet lidé s 

dovednostmi a talenty, jež potřebujeme.  

Evropa bude vždy bránit své hodnoty a bude 

nabízet pomoc uprchlíkům utíkajícím před 

pronásledováním nebo konfliktem – je to naše 

morální povinnost. Totéž platí pro záchranu 

životů na moři. K tomu je zapotřebí 

udržitelnější přístup k pátracím a 

záchranným operacím. Od jednorázových 

řešení musíme přejít k řešení 

dlouhodobějšímu.  

V rámci tohoto komplexního přístupu by mělo 

být rovněž jasně určeno, jak postupovat vůči 

těm, na které se ochrana nevztahuje, a musí se 

tudíž vrátit. Součástí řešení musí být i úprava 

našich pravidel týkajících se navracení. Vše 

spolu souvisí. 

Vnitřní bezpečnost 

Každý člověk v Unii má právo cítit se bezpečně 

na ulici i doma. K ochraně našich občanů 

musíme použít všech možných prostředků. Je 

třeba zlepšit naši přeshraniční spolupráci, 

abychom překonali nedostatky v boji proti 

závažným zločinům a terorismu v Evropě.  

K tomu bychom měli využívat veškerých 

dostupných nástrojů. Úřad evropského 

veřejného žalobce by měl mít větší 

pravomoci a autoritu a být schopen 

vyšetřovat a stíhat přeshraniční 

teroristické činy. 

Složitost a propracovanost našeho finančního 

systému vede k menší odolnosti vůči novým 

rizikům praní peněz a financování terorismu. 

Potřebujeme lepší dohled a komplexní 

politiku, abychom tomuto nebezpečí 

předcházeli.  

Nastal čas pozvednout celní unii na další 

úroveň tím, že pro ni vytvoříme silnější 

rámec, který nám umožní lépe chránit naše 

občany a jednotný trh. Mám v úmyslu 

navrhnout ambiciózní soubor opatření, jehož 

cílem je integrovaný evropský přístup k 

posílení řízení rizik v oblasti cel a k podpoře 

účinných kontrol ze strany členských států. 

 

5. Silnější Evropa ve světě

Přeji si, aby si Evropa kladla vyšší cíle, a to 

tím že posílíme náš jedinečný způsob 

plnění odpovědné vedoucí úlohy.  

Multilateralismus je evropskou DNA. Je to naše 

hlavní zásada ve světě. Moje Komise bude 

tento přístup zastávat i nadále a zajistí, 

abychom dodržovali a aktualizovali 

globální systém založený na pravidlech. 

Vydali jsme se správnou cestou a v uplynulých 

letech jsme mnohého dosáhli, řada problémů 

však přetrvává.  

Je třeba, abychom ve světě vystupovali 

ambiciózně, strategicky a asertivně. Musíme 

stavět na našich silných stránkách, čelit našim 

slabinám a řešit je a posílit naši legitimitu. 

Volný a spravedlivý obchod 

Domnívám se, že úlohu Evropy jakožto 

světového lídra a tvůrce norem můžeme 

posílit prostřednictvím silné agendy 

otevřeného a spravedlivého obchodu.  

Věříme v obchod, jelikož funguje, jak má – 

připadá na něj více než třetina HDP EU a 

podporuje více než 36 milionů pracovních 

míst. Jsme největším vývozcem průmyslového 

zboží a služeb a největším vývozním trhem 

pro 80 zemí. To svědčí o tom, jak rozsáhlý je 
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náš vliv a jakým je Evropa atraktivním místem 

pro podnikání.  

Budeme usilovat o rychlé dokončení 

probíhajících jednání s Austrálií a Novým 

Zélandem a prosazovat nová partnerství, 

budou-li k tomu příznivé podmínky. Budeme 

se snažit o posílení vyváženého a vzájemně 

výhodného obchodního partnerství se 

Spojenými státy americkými.  

Jsem si vědoma, že panuje jisté znepokojení, 

proto v průběhu celého procesu zajistím 

nejvyšší úroveň transparentnosti, 

komunikace a spolupráce s Evropským 

parlamentem a občanskou společností  

Moje Komise bude navíc vždy navrhovat, aby 

se prozatímní provádění obchodních dohod 

realizovalo až poté, co k tomu dá Evropský 

parlament svůj souhlas. 

Obchod není cíl sám o sobě. Je prostředkem k 

zajištění prosperity doma a k vývozu našich 

hodnot do celého světa. Zajistím, aby každá 

nově uzavřená dohoda obsahovala 

samostatnou kapitolu věnovanou 

udržitelnému rozvoji a nejvyšší standardy 

ochrany klimatu, životního prostředí a 

práce, spolu s uplatňováním politiky nulové 

tolerance dětské práce.  

Obchod není cíl sám o sobě. Je 
prostředkem k zajištění prosperity doma 
a k vývozu našich hodnot do celého 
světa. Zajistím, aby každá nově 
uzavřená dohoda obsahovala 
samostatnou kapitolu věnovanou 
udržitelnému rozvoji. 

 

S růstem bohatství, které obchod vytváří, roste 

také odpovědnost. Jmenuji vrchního 

úředníka pro prosazování obchodu, aby se 

zlepšilo dodržování a prosazování našich 

obchodních dohod, a budu pravidelně podávat 

zprávy Evropskému parlamentu.  

Obdobně bude Evropa vždy bojovat za rovné 

podmínky a důrazně se stavět proti těm, kteří 

konkurují dumpingem, deregulací nebo 

subvencováním.  

Budeme vždy hledat mnohostranná řešení a já 

hodlám stát v čele úsilí o modernizaci a 

reformování Světové obchodní organizace.  

Musíme vždy, kdy to bude nezbytné, plně 

využívat naše nástroje na ochranu obchodu. A 

musíme zaručit, že dokážeme prosazovat naše 

práva, a to i použitím sankcí, pokud ostatní 

blokují řešení obchodního konfliktu. 

Aktivnější úloha 

Vedoucí postavení Evropy rovněž vyžaduje 

úzkou spolupráci s našimi sousedy a 

našimi partnery. Při prohlubování našich 

vztahů se budeme vždy řídit našimi 

hodnotami a dodržováním mezinárodního 

práva. 

Evropská unie je největším dárcem rozvojové 

pomoci na světě. Snažíme se přitom vytvořit 

partnerství mezi sobě rovnými svobody, aniž 

by byla ohrožena svoboda a důstojnost. 

Chtěla bych, aby Evropa měla komplexní 

strategii pro Afriku, našeho blízkého souseda 

a našeho nejpřirozenějšího partnera.  

Afrika je kontinent plný příležitostí 

a potenciálu ke spolupráci a podnikání. Stane 

se domovem nejmladší, nejrychleji rostoucí 

střední třídy na světě, jejíž soukromá spotřeba 

by měla podle očekávání dosáhnout do roku 

2025 hodnoty 2 bilionů EUR. Musíme co 

nejvíce využít politických, hospodářských a 

investičních příležitostí, které tyto změny 

přinesou.  

Ráda bych opětovně potvrdila evropskou 

perspektivu západního Balkánu a 

přikládám významnou roli pokračování 

reformního procesu v celém regionu. Sdílíme 
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stejný kontinent, stejnou historii, stejnou 

kulturu a stejné problémy. Budeme společně 

vytvářet stejnou budoucnost.  

Plně podporuji a stavím se za návrh Evropské 

komise zahájit jednání se Severní Makedonií a 

s Albánií. Proces přistoupení nabízí jedinečnou 

příležitost k prosazování a sdílení našich 

základních hodnot a zájmů. 

Jsem odhodlána připravit cestu pro 

ambiciózní a strategické partnerství se 

Spojeným královstvím, které bude i nadále 

naším spojencem, naším partnerem a naším 

přítelem. Hluboce lituji rozhodnutí britského 

lidu, nicméně je plně respektuji.  

Brexit vyvolává nejistotu pro občany a jejich 

práva, pro hospodářské a územní subjekty 

a pro stabilitu a mír na irském ostrově. 

Dohoda o vystoupení sjednaná se 

Spojeným královstvím je nejlepší a jediný 

možný způsob, jak zajistit spořádané 

vystoupení. Bude-li třeba poskytnout více 

času, budu podporovat další prodloužení, 

pokud budou předloženy řádné důvody. 

Chci opětovně potvrdit evropskou 
perspektivu západního Balkánu. Sdílíme 
stejný kontinent, stejnou historii, stejnou 
kulturu a stejné problémy. Budeme 
společně vytvářet stejnou budoucnost. 

 

Domnívám se, že Evropa by měla vystupovat 

ve světě důrazněji a jednotněji.  

Aby EU byla světovým lídrem, musí být 

schopna jednat rychle: budu prosazovat, aby 

se hlasování kvalifikovanou většinou stalo v 

této oblasti pravidlem. Budu úzce 

spolupracovat s vysokým představitelem/ 

místopředsedou s cílem zajistit koordinovaný 

přístup k veškeré naší vnější činnosti, od 

rozvojové pomoci až po naši společnou 

zahraniční a bezpečnostní politiku. 

Aby EU zůstala silným světovým aktérem, chci, 

aby vynaložila na investice v rámci vnější 

činnosti v příštím dlouhodobém rozpočtu EU o 

30 % více než dnes, čímž by se celková částka 

zvýšila na 120 miliard EUR.  

Obrana Evropy 

Evropa vždy nabývala moci prostřednictvím 

míru a svého míru prostřednictvím moci. 

NATO vždy bude základem kolektivní obrany 

Evropy. Zůstaneme transatlantickými 

a staneme se evropštějšími.  

V příštích pěti letech musíme podniknout 

další smělé kroky směrem ke skutečné 

evropské obranné unii.  

V rámci příštího dlouhodobého rozpočtu EU 

hodlám posílit Evropský obranný fond s cílem 

podpořit výzkum a rozvoj schopností. 

Otevřeme tak velké nové příležitosti pro naše 

odvětví špičkových technologií a další sektory 

našeho hospodářství.  

Mír, bezpečnost a rozvoj se vzájemně 

podmiňují. Je třeba uplatňovat integrovaný 

a komplexní přístup k naší bezpečnosti.  

Proto by měla Evropa hrát plnohodnotnou a 

aktivní roli na globální úrovni v OSN i v našem 

sousedství, zejména prostřednictvím užšího 

partnerství s Afrikou. Evropa musí podporovat 

Afriku v tom, aby si navrhovala a realizovala 

vlastní řešení problémů, jako je nestabilita, 

přeshraniční terorismus a organizovaná 

trestná činnost. 

Bezpečnostní výzvy se stávají různorodými a 

nepředvídatelnými. Vážné a akutní hybridní 

hrozby se staly realitou. Evropská unie musí 

posílit svou akceschopnost a odolnost.  
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6. Nový impuls pro evropskou demokracii 

Chci, aby se Evropa usilovněji snažila 

rozvíjet, chránit a prohlubovat svou 

demokracii.  

Demokratický systém Unie je jedinečný –

 spojuje přímo volené poslance na místní, 

regionální, celostátní a evropské úrovni 

s volenými hlavami států nebo předsedy vlád.  

Rekordně vysoká účast ve volbách 

do Evropského parlamentu v roce 2019 svědčí 

o vitalitě naší demokracie. Musíme na tuto 

výzvu zareagovat a umožnit Evropanům, aby v 

rozhodování hráli větší úlohu. Pro uskutečnění 

tohoto cíle zajdeme dále, než se dosud 

podařilo. 

Větší slovo pro Evropany 

Chci, aby budoucnost Unie utvářeli sami 

Evropané. Měli by nám více a aktivně 

promlouvat do výběru priorit a výše naších 

cílů.  

Chci, aby se lidé mohli vyjádřit 

na konferenci o budoucnosti Evropy, která 

bude zahájena v roce 2020 a potrvá dva roky.  

Na konferenci by se jako rovnocenní partneři 

měli sejít občané, včetně hojného zastoupení 

mladých lidí, občanská společnost a evropské 

orgány. Konferenci bude třeba dobře připravit 

a jasně vymezit její záběr a cíle, na nichž se 

dohodnou Parlament, Rada a Komise.  

Jsem připravena přijmout opatření 

v návaznosti na to, co se dohodne, a to 

případně i prostřednictvím legislativních 

opatření. Nebráním se ani změně Smlouvy. 

Pokud by měl být jako předseda konference 

navržen poslanec Evropského parlamentu, 

rozhodně bych takovou myšlenku podpořila. 

Zvláštní vztahy s Evropským 

parlamentem 

Chci upevnit partnerství mezi Evropskou 

komisí a Evropským parlamentem.  

Domnívám se, že hlasu občanů, Evropskému 

parlamentu, bychom měli svěřit větší roli, 

pokud jde o zákonodárnou iniciativu. 

Podporuji nárok Evropského parlamentu 

na legislativní iniciativu. 

Pokud Parlament většinou svých členů přijme 

usnesení požadující, aby Komise předložila 

legislativní návrhy1, zavazuji se legislativní akt 

předložit a pamatovat přitom na zásady 

proporcionality, subsidiarity a lepší tvorby 

právních předpisů.  

Aby tento postup hladce fungoval, požádám 

své komisaře, aby s Evropským parlamentem 

spolupracovali ve všech fázích přípravy 

a projednávání usnesení.  

Zajistím proto, aby komisaři po vzoru 

jednání o brexitu informovali Evropský 

parlament o všech fázích veškerých 

mezinárodních jednání.  

Rovněž zajistím častější účast na schůzích 

výborů a přítomnost komisařů u třístranných 

jednání mezi Evropským parlamentem 

a Radou. Tento požadavek nebude chybět 

v pověřovacích dopisech, které ode mne 

členové Komise dostanou před začátkem 

svého mandátu. 

Zajištění průběžného dialogu mezi Komisí 

a Evropským parlamentem považuji za 

prioritu. Ráda bych oživila tradici Hodiny 

                                                           
1 Článek 225 Smlouvy o fungování Evropské unie 
(SFEU). 
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vyhrazené otázkám, tj. pravidelné diskusi 

s Evropským parlamentem.  

Rekordně vysoká účast ve volbách 
do Evropského parlamentu v roce 2019 
svědčí o vitalitě naší demokracie. 
Musíme na tuto výzvu zareagovat 
a umožnit Evropanům, aby 
v rozhodování hráli větší úlohu. Pro 
uskutečnění tohoto cíle zajdeme dále, 
než se dosud podařilo. 

S Evropským parlamentem budu 

spolupracovat tak, aby činnost na evropské 

úrovni probíhala demokratičtěji a účinněji, což 

je naším společným cílem.  

Unie musí využít veškerý potenciál obsažený 

ve Smlouvách. U politik v oblasti klimatu, 

energetiky a sociálních a daňových 

záležitostí musíme opustit zásadu 

jednomyslnosti a dát Evropskému 

parlamentu úplnou spolurozhodovací 

pravomoc.  

 

Vylepšení systému vedoucích 

kandidátů 

Zkušenosti z evropských voleb v roce 2019 

jasně ukazují, že se musíme znovu zamyslet 

nad způsobem jmenování a volby 

vedoucích představitelů našich orgánů. 

Jsem připravena tuto práci vést, a to v úzké 

spolupráci s Evropským parlamentem 

a členskými státy.  

V zájmu obnovení důvěry mohu být 

prostředníkem při jednáních mezi Evropským 

parlamentem a Evropskou radou.  

Jsem pevně přesvědčena, že se nám společně 

podaří systém vedoucích kandidátů, 

chcete-li Spitzenkandidaten, vylepšit. Aby 

byl celý proces voličům více na očích, měli 

bychom vyřešit také otázku nadnárodních 

kandidátních listin v evropských volbách 

jakožto doplňkového nástroje demokracie v 

Evropě.  

Z konference o budoucnosti Evropy by měly 

nejpozději do léta 2020 vzejít legislativní či 

jiné návrhy k tomuto tématu.  

Komise na tyto návrhy v rámci svých 

pravomocí naváže a bude podporovat 

Evropský parlament při změně volebního 

zákona a při zajišťování jeho schválení v Radě.  

V zájmu větší transparentnosti a demokratické 

legitimity by nová pravidla měla být 

zavedena v dostatečném předstihu před 

evropskými volbami v roce 2024. 

Větší transparentnost a kontrola  

Chceme-li, aby lidé Unii důvěřovali, měly by 

být její orgány otevřené a měly by jít 

příkladem v oblasti etiky, transparentnosti 

a bezúhonnosti.  

Budu se zasazovat o vytvoření nezávislého 

etického orgánu pro všechny orgány EU. V 

této věci budu úzce spolupracovat s ostatními 

orgány.  

Domnívám se také, že celý legislativní 

proces musí být transparentnější. Budu 

spolupracovat s Evropským parlamentem 

a Radou, aby se tuto myšlenku podařilo 

uskutečnit. Občané by měli vědět, s kým 

jakožto orgány, které jim slouží, jednáme a 

jaké postoje hájíme.  

Ochrana naší demokracie 

Naše demokratické systémy a instituce jsou 

v posledních letech v rostoucí míře terčem 

útoků od těch, kteří si přejí Unii rozdělit 

a destabilizovat. Musíme více dbát na 

ochranu před vnějším vměšováním.  

Digitální platformy přinášejí pokrok lidem, 

společnostem i ekonomice. Abychom se o 
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tento pokrok nepřipravili, musíme zajistit, aby 

se zmíněné platformy nevyužívaly k 

destabilizaci našich demokracií. Měli bychom 

si vytvořit společný postup a normy, abychom 

se vyrovnali s problematikou šíření 

dezinformací a nenávistných zpráv na 

internetu. 

Předložím evropský akční plán pro 

demokracii. Zaměří se na hrozby vnějšího 

zasahování do evropských voleb. Jeho součástí 

budou legislativní návrhy k zajištění větší 

transparentnosti placené politické reklamy 

a jasnějších pravidel financování evropských 

politických stran. 

 

 

 

 

To je mé pojetí Evropy, která si klade vyšší cíle. Za myšlenky, které zde představuji, budu 

bojovat a vždy se budu snažit získat pro ně co nejširší podporu.  

Budu úzce spolupracovat s Evropským parlamentem a Radou. Politické směry, které jsem dnes 

představila, budou společně s prací ostatních orgánů základem vůbec prvního víceletého 

programu, který by všechny tři orgány měly schválit ještě během letošního roku. 

S uskutečňováním této představy začnu ještě před nástupem do funkce. Hned první den ve 

funkci představím sbor členů Komise s rovnoměrným zastoupením žen a mužů. Do 100 dnů pak 

předložím Zelenou dohodu pro Evropu. Do konce příštího roku budou moci Evropané vyjádřit 

své názory na konferenci o budoucnosti Evropy. Do roku 2024 by mělo s ostrahou naší vnější 

hranice pomáhat 10 000 příslušníků Evropské pohraniční a pobřežní stráže a každý pracovník 

by se měl dočkat spravedlivé minimální mzdy. A do roku 2050 by se Evropa měla stát prvním 

klimaticky neutrálním kontinentem na světě. 

To je Evropa, která si klade vyšší cíle. 
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